
PROTOKÓŁ 
z posiedzenia Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia w dniu 20 czerwca 2024 r. 

 

I. Posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia odbyło się zdalnie poprzez 
platformę TEAMS MS. 
 
Zgodnie z pkt. 22 Regulaminu tworzenia oraz zasady funkcjonowania Komisji Dialogu 
Obywatelskiego stanowiącego załącznik do Zarządzenia Nr 3216/2022 Prezydenta Miasta 
Krakowa z dnia 8 listopada 2022 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu tworzenia oraz zasad 
funkcjonowania Komisji Dialogu Obywatelskiego oraz decyzją Przewodniczącego KDO ds. 
Zdrowia, posiedzenie w dniu 20 czerwca 2024 r. odbyło się zdalnie przez wykorzystanie 
narzędzi teleinformatycznych, tj. przy użyciu platformy TEAMS MS. 

 

II. Obecni członkowie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia z ramienia 
organizacji pozarządowych: 

1. Paweł Wójtowicz - „MATIO” Fundacja Pomocy Rodzinom i Chorym na Mukowiscydozę  
2. Alina Słowikowska - Stowarzyszenie UNICORN 
3. Maria Borowiecka - Krakowskie Towarzystwo „Amazonki” 
4. Karol Hajduk – Fundacja Powszechnego Dostępu do Defibrylacji w Polsce 
5. Urszula Smok – Fundacja Urszuli Smok „Podaruj Życie” Ośrodek Pomocy Osobom  

z Chorobami Krwi i Nowotworami 
 

III.   Obecni przedstawiciele Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia UMK: 
1.   Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK, 
2.   Adriana Śmiałek - Podinspektor, Referat ds. Zdrowia w Wydziale Polityki Społecznej  

i Zdrowia UMK. 
 

IV. Przyjęto następujący porządek obrad: 
1. Przyjęcie porządku spotkania KDO 
2. Konkurs Pozytywnie Otwarci 
3. Spotkanie Referatu ds. Problematyki Osób z Niepełnosprawnościami, Referatu ds. 

Seniorów, Referatu ds. Rodziny oraz Referatu ds. Zdrowia z NGO 
4. Konsultacje Planu Chorób Rzadkich 
5. Zwiększenie ilości organizacji w KDO 
6. Baza defibrylatorów w Krakowie 
7. Propozycje budżetowe dla referatu ds. Zdrowia, bieżące i nowe zadania referatu. 

Propozycje zaopiniowania planowanych uchwał lub innych aktów.  
8. Współpraca z Komisją Zdrowia i Uzdrowiskowej Rady Miasta Krakowa 
9. Sprawy bieżące 
10. Plan działania do końca roku 
11. Zakończenie spotkania 



Przyjęto następujące ustalenia: 
 
Ad. 1 i Ad. 2 Pan Paweł Wójtowicz – Przewodniczący Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia 
omówił konkurs grantowy Pozytywnie Otwarci, którego celem jest profilaktyka HIV/AIDS oraz 
podnoszenie w społeczeństwie poziomu wiedzy o życiu z tym wirusem. Fundator grantów przekaże 
autorom najciekawszych projektów do 30 tys. złotych na ich realizację. Konkurs jest skierowany do 
organizacji pozarządowych, organów samorządów lokalnych i publicznych placówek ochrony zdrowia.  
 
Ad. 3 Pan Paweł Wójtowicz przekazał informację, że 25 czerwca o godz. 17.00 odbędzie się spotkanie 
branżowe przedstawicieli: Referatu ds. Problematyki Osób z Niepełnosprawnościami, Referatu ds. 
Seniorów, Referatu ds. Rodziny oraz Referatu ds. Zdrowia z przedstawicielami NGO celem zebrania 
propozycji do Rocznego Programu Współpracy 2025. 
 
Ad. 4 Pan Paweł Wójtowicz omówił draft dokumentu Planu dla Chorób Rzadkich na lata 2024-2025, 
który został wdrożony uchwałą sejmową. Budżet to 94 mln zł na przyszły rok. Aktualnie trwają 
konsultacje społeczne. 
 
Ad. 5 Omówiono propozycje działań zmierzających do zwiększenia ilości organizacji w KDO ds. Zdrowia. 
Pan Karol Hajduk poprosił UMK o sięgnięcie do bazy organizacji pozarządowych – m.in. tych, które 
składają oferty w konkursach ogłaszanych przez Referat oraz tych, którym zlecane są zadania oraz 
wysłania im zaproszenia do dołączenia do KDO ds. Zdrowia. Pan Karol Hajduk dodał, że może przekazać 
zaproszenia poprzez Centra Obywatelskie. Pani Adriana Śmiałek przekazała, że planowane jest 
przesłanie zaproszenia do nowych organizacji. Pan Paweł Wójtowicz poprosił o przekazanie 
ujednoliconej formy zaproszenia do organizacji, zawierającej również informację o celach KDO. Pani 
Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK poprosiła aby członkowie KDO ds. 
Zdrowia przekazali informację, którą chcą przekazać organizacjom zapraszanym do dołączenia do 
Komisji i zostanie ona przekazana do wszystkich organizacji z bazy, którą dysponuje Referat.  
 
Ad. 6 Pan Paweł Wójtowicz przedstawił problem braku informacji (m.in. podczas połączenia  
z pogotowiem) o bazie defibrylatorów w Krakowie. Pan Karol Hajduk poinformował, że Kraków był 
pierwszym miastem, w którym wprowadzony był pogram powszechnego dostępu do defibrylacji; 
obecny program nie był konsultowany przez KDO ds. Zdrowia ani w ogóle nie podlegał pod żadne 
konsultacje. Pan Karol Hajduk zgłaszał dużo zastrzeżeń do błędów w programie, jednak nie było 
możliwości wprowadzenia zmian. Program, który został przyjęty w 2021 roku kończy się w 2025 roku i 
według Pana Karola jest to dobry czas dla KDO ds. Zdrowia aby podjąć działania w celu wsparcia 
kontynuacji programu. Sam zakup urządzeń nie wpływa na wzrost przeżywalności  
w sytuacji zatrzymania krążenia. Problemem programu jest sfera komunikacyjna i informacyjna: 
informacja o tym, gdzie są urządzenia, jak są oznaczone oraz szkolenia. Miasto nie ma informacji  
o rozmieszczeniu i stanie wszystkich urządzeń.  
 
Pani Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK przypomniała, że założenia programu 
zostały pozytywnie zaopiniowane przez Agencję Ocen Technologii Medycznych i Taryfikacji, która jest 
dla UMK jednostką nadrzędną podczas zatwierdzania programów. Dokumenty dotyczące aktualnego 
stanu realizacji programu zostaną przesłane organizacjom członkowskim KDO ds. Zdrowia. Pani Maria 
zwróciła uwagę, że wszystkie stare urządzeń obsługiwane w ramach Impulsu Życia przez pogotowie 
ratunkowe, zostały wymienione na nowe oraz do sieci dodane zostały dodatkowe urządzenia. Aktualnie 
w sieci jest 61 nowych urządzeń i planowany jest zakup kilkunastu nowych.  W programie zakładano 
przygotowanie aplikacji, która informowałaby o dostępności AED  w okolicy. UMK odpowiada za 
gminne AED (są dobrze oznaczone i istnieje mapa ich rozmieszczenia), nie ma informacji o AED instytucji 
prywatnych. Pan Paweł Wójtowicz dodał, że na terenie przedszkoli, żłobków i szkół również są 
urządzenia i UMK mogłoby mieć informacje o nich w swojej bazie. Wydział wystąpił o te dane i został 
wysłany aktualny wykaz sieci AED do Dyspozytorni Ratownictwa Medycznego.  
 
Ad. 7 Pani Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK poinformowała, że 19 czerwca 
2024 r. odbyła się sesja Rady Miasta Krakowa, na której przedstawiany był raport z realizacji Strategii 
Rozwoju Miasta Krakowa, w tym szczegółowo omawiana była dziedzina zdrowia. Wszystkie 
podsumowania można przeczytać na stronach UMK. Procedowana była uchwała dot. zwiększenia 
dotacji dla MCO na realizację nowego programu dla osób niesamodzielnych. Na sesji Rady Miasta 3 lipca 



2024 r.  procedowane będą uchwały: dot. szczepień przeciwko meningokokom B dla dzieci do 36 
miesiąca życia, realizacja wniosku Budżetu Obywatelskiego „Pokonajmy Raka – bezpłatne badania krwi” 
(pakiety badań markerów onkologicznych dla kobiet i mężczyzn). Pani Maria poinformowała, że 
dokument dot. kolejnej edycji „Zdrowy Kraków” zostanie przekazany do konsultacji przez członków 
KDO ds. Zdrowia a następnie do konsultacji z mieszkańcami Krakowa. Przygotowywany jest również 
dokument strategiczny dot. zdrowia psychicznego.  
 
Ad. 8 Pan Paweł Wójtowicz zachęcał do uczestnictwa w spotkaniach Komisji Zdrowia i Uzdrowiskowej 
Rady Miasta Krakowa. Pani Maria Piętak-Frączek poinformowała, że został wybrany nowy skład 
Komisji, przewodniczącą została Pani Alicja Szczepańska 
 
Ad. 9 i Ad. 10 Kolejne spotkanie KDO ds. Zdrowia odbędzie się 12 września 2024 r. o godz. 10.00  
w Wydziale Polityki Społecznej i Zdrowia UMK przy ul. Dekerta 24.  
 
Ad. 11 Na tym zakończono posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia. 


